
PROTOKÓŁ Nr XXXIV/10
z XXXIV posiedzenia Rady Gminy Mielnik

w dniu 06 sierpnia 2010 roku.

Sesja Rady Gminy rozpoczęła się w sali konferencyjnej Urzędu Gminy Mielnik o godz. 
900, zakończyła się o godz.1203

Lista obecności radnych i zaproszonych gości znajduje się w załączeniu do protokołu.

Otwarcia XXXIV sesji Rady Gminy Mielnik dokonał jej Przewodniczący Pan Stefan 
Troc.
Pan Przewodniczący powitał radnych i gości obecnych na sesji. Stwierdził, że na ustawowy 
skład Rady 15 radnych, w sesji uczestniczy 14 radnych.

Na protokolanta obrad Przewodniczący powołał Panią Elżbietę Szymańską.

Do punktu 2.

Pan Adam Tobota 
Po dyskusji  na  posiedzeniu  Komisji  i  po  zapoznaniu  się  z  opinią  Pana  Wójta  dotyczącą 
projektu uchwały w sprawie dofinansowania zawieszonych przez Państwową Komunikację 
Samochodową w Siemiatyczach kursów autobusowych,  a realizowanych na terenie  gminy 
Mielnik  Pan radny przyznał,  że  zastrzeżenia  Pana Wójta  wyrażone  w opinii  są  zgodne z 
obecnym stanem prawnym, w związku z czym byłoby nierozsądne ze strony wnioskodawców 
upierać się przy utrzymaniu tej uchwały.
Mając to na uwadze składa wniosek o wycofanie tego punktu z porządku obrad. Ze względu 
jednak  na  wagę  sprawy  wnosi  o  przyjęcie  przez  Radę  Gminy  stanowiska  w  sprawie 
zaspokojenia  zbiorowych  potrzeb  mieszkańców  gminy  Mielnik  w  transporcie  lokalnym 
(projekt stanowiska radni otrzymali przed sesją).

Pan Wójt Gminy zgłosił wniosek o uzupełnienie porządku obrad sesji o punkt:
“Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w sprawie ustalenia regulaminu udzielania pomocy  
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Mielnik.”
Odnosząc się do wniosków zgłoszonych przez Pana Adama Tobotę stwierdził, że cieszy się 
bardzo, że do grupy radnych dotarły argumenty zawarte w opinii Wójta. Nikomu z obecnych 
na sali  nie  zależy na tym aby ludzi  pozbawić transportu,  trzeba  jednak działać  zgodnie z 
prawem.  Zaproponował,  aby  nie  zmieniać  porządku  obrad,  tylko  w  punkcie  dotyczącym 
podjęcia uchwały, zamiast uchwały przyjąć stanowisko w sprawie zaspokojenia zbiorowych 
potrzeb mieszkańców gminy Mielnik w transporcie lokalnym.

Rada Gminy 11 głosami za, przy 3 głosach wstrzymujących się wykreśliła z porządku 
obrad punkt “Podjęcie uchwały w sprawie  dofinansowania zawieszonych przez Państwową  
Komunikację  Samochodową  w  Siemiatyczach  kursów  autobusowych,  a  realizowanych  na  
terenie gminy Mielnik.
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Rada  Gminy  11  głosami  za,  przy  3  głosach  wstrzymujących  się  wprowadziła  do 
porządku  obrad  XXXIV  sesji  Rady  Gminy  punkt:  “Przyjęcie  stanowisko  w  sprawie  
zaspokojenia zbiorowych potrzeb mieszkańców gminy Mielnik w transporcie lokalnym”.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych Rada Gminy wprowadziła do 
porządku obrad XXXIV sesji Rady Gminy punkt  “Podjęcie uchwały o zmianie uchwały w 
sprawie ustalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla  
uczniów zamieszkałych na terenie gminy Mielnik.”

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych ustaliła porządek obrad XXXIV 
sesji Rady Gminy. Brzmi on następująco:

1. Otwarcie sesji.
2. Ustalenie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Informacja Wójta o jego pracy w okresie między sesjami.
5. Interpelacje i zapytania radnych.
6. Podjęcie  uchwały w sprawie programu osłonowego dla Gminy Mielnik  w zakresie  

pomocy bezrobotnym pt. Praca na rzecz gminy – moją szansą.
7. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010r.
8. Podjęcie  uchwały  o  zmianie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  regulaminu  udzielania  

pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie  
gminy Mielnik.

9. Przyjęcie stanowiska w sprawie zaspokojenia zbiorowych potrzeb mieszkańców gminy  
Mielnik w transporcie lokalnym.

10. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
11. Wolne wnioski.
12. Zakończenie obrad.

Do punktu 3.

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół z XXXIII sesji Rady Gminy jest wyłożony 
na sali  obrad i  jeżeli  do końca sesji  nie  zostaną zgłoszone do niego uwagi lub poprawki, 
zostanie on przyjęty w takiej formie, w jakiej go sporządzono.

Do punktu 4.

Pan Wójt przedstawił informację o swojej pracy w okresie między sesjami:
● Trwają prace przy adaptacji budynku kina na muzeum.
● 13 sierpnia br. nastąpi oficjalny odbiór drogi gminnej, tzw. schetynówki. W odbiorze 

uczestniczyć będzie Wojewoda Podlaski Pan Maciej Żywno.
● Trwają zaawansowane, prowadzone zgodnie z harmonogramem, prace przy budowie 

oczyszczalni ścieków.
● Ogólny koszt budowy kanalizacji sanitarnej wyniesie 13 mln.341 tys.zł., z RPO mamy 
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przyznane 65 % tej kwoty – 8689597,80 zł., jesteśmy tuż przed podpisaniem umowy. 
Po podpisaniu umowy będziemy szybko organizować przetarg, ponieważ inwestycja 
ma się zakończyć w 2012r. 

● Ubiegamy się ośrodki na następujące projekty:
✔ “Nieznane  lecz  rozśpiewane  –  zakup  strojów ludowych  dla  zespołu  Wrzosy z 

Wilanowa  podniesieniem  atrakcyjności  Gminy  Mielnik”.  Koszt  całego 
przedsięwzięcia - 13.500 zł., wnioskowana kwota dotacji z PROW – 7.745,91 zł.

✔ “Zagospodarowanie turystyczne Rezerwatu Przyrody Góra Uszeście w Mielniku”. 
Koszt  przedsięwzięcia  38.065,02  zł.,  wnioskowana  kwota  dotacji  z  PROW  – 
22.095,05 zł.

✔ “Krajobrazy Ziemi Mielnickiej promocją regionu”. Koszt całego przedsięwzięcia 
33.525,60 zł., wnioskowana kwota dotacji z PROW – 19.236 zł.

● Uczestniczymy w 2 bardzo ważnych projektach:
✔ “Bug - rajem dla turystyki”. Liderem programu jest burmistrz Drohiczyna, Gmina 

Mielnik jest partnerem tego projektu.
✔ “Budowa nadbużańskiej szerokopasmowej sieci dystrybucyjnej”, liderem projektu 

jest także Gmina Drohiczyn. 
● Na dzisiejszej  sesji  przeznaczamy środki  na udział  w trzecim ważnym projekcie  - 

“Budowa nadbużańskiego systemu ratowniczego”. W projekcie, w jednej jego części, 
uczestniczą trzy gminy – Mielnik, Siemiatycze i Drohiczyn. W drugiej części projektu 
uczestniczą  gminy  Perlejewo  i  Ciechanowiec.  Głównym  celem  projektu  jest 
pozyskanie dwóch samochodów pożarniczych. Udział gmin w tych zakupach wynosi 
15 %, 85 % uzyskamy ze środków pozabudżetowych.

● Na terenie gminy odbyły się następujące imprezy kulturalne:
✔ Dni Mielnika,
✔ Lato na wesoło w Wilanowie,
✔ VI Podlaskie Spotkania Żniwne w Pawłowiczach.
Przed nami jeszcze 2 imprezy: XX Muzyczne Dialogi nad Bugiem (7-8 sierpnia) i  
Urodziny Województwa Podlaskiego (28-29 sierpnia).

● Pod  koniec  przyszłego  tygodnie  wywieszone  zostanie  ogłoszenie  o  przetargu  na 
sporządzenie planu przestrzennego zagospodarowania gminy,

● Rozpoczęta została budowa świetlicy w Osłowie.

Rada Gminy przyjęła do wiadomości informację Wójta o jego pracy w okresie między 
sesjami.

Do punktu 5.

Pan Przewodniczący Rady poinformował o interpelacjach złożonych na poprzedniej sesji.

Interpelacja nr /10 Pana Adama Toboty
Rada Gminy Mielnik podjęła w 2009r. dwie uchwały:

1. W sprawie przystąpienia do sporządzenia zmian w studium uwarunkowań i kierunków 
zagospodarowania przestrzennego gminy Mielnik.
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2. W  sprawie  przystąpienia  do  sporządzenia  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego gminy Mielnik.

W  związku  z  długim  okresem  od  uchwalenia  (26  czerwca  2009r.)  i  braku  znaczących 
postępów w wykonaniu tychże uchwał jestem zobowiązany prosić wójta o przedstawienie na 
piśmie harmonogramu prac (do dnia) dzisiejszego z realizacji powyższych uchwał.

(w zał. na str............prot.)

Zapytanie Pana Kazimierza Toboty
1. Czy  w  ostatnim  czasie  wydawano  komuś  pozwolenie  na  wydobywanie  żwiru  ze 

żwirowni  przy  wieży  widokowej,  o  której  Pan  Wójt  mówił  wcześniej,  że  jest 
przeznaczona do likwidacji? W ostatnie soboty przywożona jest na lawecie koparka, 
wydobywany jest żwir i wywożony na teren naszej gminy. Czy dzieje się to legalnie?

2. Czy będzie zrobiony szlaban zagradzający wjazd do żwirowni? Pan radny już kilka 
razy dopominał się o to u Wójta Gorochowicza. Postawienie szlabanu uniemożliwi 
wydobywanie żwiru i utrudni wwożenie tam śmieci, co dzieje się obecnie.

Zapytanie Pani Marii Boguszewskiej
Czy zostało wyznaczone miejsce do składowania odpadów remontowo-budowlanych?

Zapytanie Pani Olgi Pogrebniak
Pani radna przypomniała, że już wcześniej zwracała się o naprawę drogi w Radziwiłłówce. 
Od tego czasu stan tej drogi uległ znacznemu pogorszeniu, na jej środku znajduje się rów, 
który rozszerza się, dodatkowo powstała tam również wielka dziura.

Zapytanie Pana Jana Zduniewicza
1. Na jakim etapie  jest  sprawa realizacji  naszej uchwały z 25 czerwca br.  w sprawie 

pomocy finansowej dla powiatu siemiatyckiego na remont odcinka ulicy Brzeskiej i 
budowę chodnika do Przedmieścia.

Zapytania Pana Adama Toboty
1. W  związku  z  przejęciem  przez  gminę  Mielnik  majątku  po  śp.  Kazimierzu 

Szymańskim, które nastąpiło po jego śmierci proszę o :
1) Kopię  protokołu  z  inwentaryzacji  dokonanej  podczas  przejęcia  majątku 

należącego do śp. Kazimierza Szymańskiego.
2) Odpowiedź na pytanie: Co sie stało z przejętym majątkiem w tym m.in. nowymi 

oknami,  grzejnikami  olejowymi,  rowerem,  wozem i  innymi  składnikami  tegoż 
majątku.

2. Jakie jest planowane rozwiązanie dotyczące gospodarki nieczystościami płynnymi na 
terenie miejscowości, w których nie będzie kanalizacji sanitarnej.

3. W związku z rosnącymi cenami za składowanie niesegregowanych śmieci mam 
pytanie czy wójt przewiduje podjąć działania i jakie, w celu zwiększenia segregacji  
śmieci przez mieszkańców, tak by nie było konieczności podnoszenia cen za odbiór 
nieczystości stałych?

4. Wójt został  odznaczony medalem za zasługi  dla  rolnictwa.  Chciałem z ciekawości 
zapytać jakich to zasług dotyczyło?

W związku z uskarżaniem się wójta na ostatniej sesji, że musi odpisywać na zapytania to ja 
oświadczam, że wystarczą mi dziś odpowiedzi ustne na powyższe pytania. Natomiast proszę 
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o odpowiedzi na piśmie na ostatnie pytanie.
5. W związku z tym, że pan wójt odmówił odpowiedzi na ostatniej sesji pragnę jeszcze 

raz zadać pytania wynikające z licznych rozmów jakie odbyłem i plotek jakie do mnie 
docierają,  by każdy,  kto się spotka z  takimi informacjami  lub plotka mógł  jasno i 
jednoznacznie odpowiedzieć. Więc pytam:
Czy w 2009r. i obecnym były ze strony władz gminnych sugestie do organizatorów 
grup wynajmujących miejsca w ośrodkach gminnych, dotyczące, by nie korzystały z 
wyżywienia w lokalach na terenie Mielnika? Oraz czy były sugestie do pracowników 
instytucji  gminnych,  by robili  zakupy dla  swoich instytucji  tylko  we wskazanych  
sklepach.

(w zał. na str............prot.)

Do punktu 6.
Pan Wójt Gminy
Na wspólnym posiedzeniu komisji ustalono, że do dnia sesji program (załącznik do uchwały) 
zostanie poprawiony. Do Wójta nie wpłynęła jednak żadna poprawka. Przytoczył fragmenty 
programu sprzeczne ze sobą i wskazujące na brak logicznego ciągu. Poinformował o błędach 
rachunkowych zawartych w IV części programu – kalkulacji kosztów. Uchwała zawierająca 
takie błędy nie powinna zostać uchwalona, należy to poprawić.

Pan Adam Tobota
Wyjaśnił, że pracując nad programem opierał się na swoich doświadczeniach zdobytych w 
pracy w Powiatowym  Urzędzie  Pracy w Siemiatyczach.  Programem została  objęta  grupa 
osób,  które  nie  są  zarejestrowane  w  PUP  jako  osoby  poszukujące  pracy  i  nie  mające 
uprawnień takiej  osoby.  Urząd Pracy dla  takich osób nie ma żadnej  oferty i  ten program 
wypełniłby istniejącą lukę. Stwierdził, że nie widzi w programie żadnych sprzeczności ani też 
błędów rachunkowych. Rocznie płacimy od 40 do 60 tys.zł. zasiłków na pomoc bezrobotnym 
(wynika to z odpowiedzi udzielonej na interpelację radnego w kwietniu br.) Przyjmując ten 
program możemy  te  60  tys.zł.  zapłacić  za  pracę  –  pozbieranie  śmieci,  pomoc  w szkole, 
przedszkolu, gospodarce komunalnej. 
Poinformował,  że  projekt  tej  uchwały  konsultował  w  Wydziale  Kontroli  i  Nadzoru 
Podlaskiego Urzędu Wojewódzkiego. Poprawki, o których mówi Wójt, może od ręki nanieść 
do projektu uchwały. Nie widzi powodów przeciągania tej sprawy. 

Pan Wójt Gminy
Stwierdził,  że  nie  ma  zastrzeżeń  co  do  idei  tego  programu,  ma  zastrzeżenia  do  samego 
dokumentu. Przypomniał, że na posiedzeniu komisji nikt nie zaprzeczał programowi. Projekt 
uchwały powinien wrócić do komisji, gdzie zostanie poprawiony, plenarne posiedzenie rady 
nie jest miejscem do nanoszenia poprawek. 
Poprawek do projektu uchwały nie należy nanosić w przerwie obrad, na kolanie. Zapewnił 
twórców programu, że nikt nie ma zamiaru pozbawiać ich autorstwa. 
Zwrócił się do Przewodniczącego Rady o ujęcie w porządku obrad wspólnych komisji punktu 
związanego z tym programem.  Przypomniał,  że  wobec obecnego projektu uchwały wydał 
negatywną opinię.

Pan  Przewodniczący stwierdził,  że  nie  widzi  potrzeby  organizowania  w  tej  sprawie 
wspólnego  posiedzenia  komisji,  są  4  komisje,  które  mają  uchwalone  plany  pracy  i  ich 
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przewodniczący powinni je realizować.

Pan  Adam  Tobota zgłosił  formalny  wniosek  aby  zamknąć  dyskusję  i  przystąpić  do 
głosowania nad projektem uchwały

Pan  Jan  Weremijewicz poprosił  o  przerwę,  aby  w  jej  trakcie  wyjaśnić  wątpliwości 
dotyczące projektu uchwały. Wtedy dopiero można głosować.

Pan Jan Zduniewicz
Stwierdził,  że  jest  przeciwny  przesuwania  w  czasie  podjęcia  tej  uchwały.  Zna  wiele 
przypadków w naszej gminie, że coś zostało przesunięte w czasie, przez co nie uzyskało się 
materialnych korzyści,  w sensie tworzenia dobra, poprawiania i  ułatwiania życia  ludziom. 
Mieliśmy trzykrotną deklarację Pana Wójta w sprawie szczegółowego rozpatrzenia wniosków 
rad sołecki z października 2009r. Do dzisiaj propozycja Pana Wójta nie została przedstawiona 
radnym. Takie postępowanie spowoduje, że na koniec 2010r, znowu będziemy wykazywali 
nadwyżkę budżetową w kwocie 2-3 mln. zł.

Pan Sekretarz Gminy
Przedłożony  przez  grupę  radnych  projekt  uchwały  zawiera  bardzo  dużo  wad.  Przytoczył 
błędy  i  niejasności  zawarte  w  programie.  Jeśli  mamy  coś  zrobić,  to  zróbmy  to  dobrze. 
Zdaniem Pana Sekretarza obecny projekt uchwały należy wycofać i na komisjach, wspólnie z 
Gminnym Ośrodkiem Pomocy Społecznej, poprawić go. Tak postąpiono w sprawie uchwały 
dot.pomocy lekowej i przyniosło to dobre efekty. Zadeklarował swoją pomoc przy pracach 
nad projektem uchwały.

Pan Przewodniczący Rady przedstawił opinię Wójta Gminy do projektu uchwały w sprawie 
programu osłonowego dla Gminy Mielnik w zakresie pomocy bezrobotnym pt. Praca na rzecz 
gminy – moją szansą.

(w zał. na str........prot.)
Zapytał,  czy zgodnie z obowiązującymi przepisami może poddać pod głosowanie wniosek 
Wójta w sprawie skierowania projektu uchwały na posiedzenie Komisji.

Pan Sekretarz  Gminy stwierdził,  że  skoro  Wójt  uważa projekt  uchwały za  wadliwy,  to 
informuje o tym Radę Gminy.

(po przerwie)

Pan Adam Tobota
Pan radny zgłosił  wniosek aby prace nad programem przełożyć  do następnej  sesji.  Temat 
wróci na komisje. Autorzy projektu są gotowi zrzec się praw autorskich do projektu uchwały, 
może to być wspólny projekt komisji.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 13 radnych, poparła wniosek Pana Toboty 
aby projekt uchwały w sprawie programu osłonowego dla Gminy Mielnik w zakresie pomocy 
bezrobotnym pt. Praca na rzecz gminy – moją szansą skierować do dalszej nad nim pracy w 
komisjach.
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Do punktu 7.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  13  radnych,  podjęła  uchwałę  nr 
XXXIV/156/10 w sprawie zmian w budżecie gminy na 2010r.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 8.

Pan  Wójt  Gminy przedstawił  i  omówił  projekt  uchwały  o  zmianie  uchwały  w  sprawie 
ustalenia  regulaminu udzielania  pomocy materialnej  o charakterze  socjalnym dla  uczniów 
zamieszkałych na terenie gminy Mielnik.

Rada  Gminy  jednogłośnie,  przy  obecności  14  radnych,  podjęła  uchwałę  nr 
XXXIV/157/10 o  zmianie  uchwały  w  sprawie  ustalenia  regulaminu  udzielania  pomocy 
materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie gminy Mielnik.

(w zał. na str...........prot.)

Do punktu 9.

Pan Adama Tobota
W związku z faktem, że istniej potrzeba zabezpieczenia połączeń autobusowych na terenie 
gminy Rada Gminy powinna zająć się tym tematem. Pan radny przedstawił informację ile 
osób  podróżowało  autobusami  na  trasie  zwieszonych  kursów  PKS  w  ciągu  3  ostatnich 
miesięcy 2009r. 
Odczytał  stanowisko  w  sprawie  zaspakajania  zbiorowych  potrzeb  mieszkańców  gminy 
Mielnik  w  transporcie  lokalnym,  jakie  zostało  złożone  na  ręce  Przewodniczącego  Rady 
Gminy.

Rada Gminy jednogłośnie, przy obecności 14 radnych, przyjęła stanowisko w sprawie 
zaspokajania zbiorowych potrzeb mieszkańców gminy Mielnik w transporcie lokalnym.

STANOWISKO 
W SPRAWIE ZASPOKAJANIA ZBIOROWYCH POTRZEB MIESZKAŃCÓW 

GMINY MIELNIK W TRANSPORCIE LOKALNYM.

Rada Gminy Mielnik uważa, że w związku z odwołaniem, od lipca 2010r., kilku 
połączeń autobusowych przez PKS Siemiatycze i powstałymi z tego tytułu trudnościami 
w przemieszczaniu się mieszkańców gminy istnieje konieczność:

1. Opracowania rozwiązań dotyczących zaspokojenia potrzeb mieszkańców gminy 
dotyczących  przemieszczania  się  na  terenie  gminy  (do  siedziby  gminy)  jak 
również do stolicy powiatu-Siemiatycz.

2. Szybkiego  zapewnienia  połączenia  komunikacyjnego  na  trasie  odwołanych 
połączeń  na terenie  gminy Mielnik,  w celu  umożliwienia  łatwiejszego  dostępu 
mieszkańcom do usług medycznych oraz turystom.



8

Do punktu 10.

Odpowiedzi udzielił Wójt Gminy

Odpowiedź  na  interpelację  Pana  Adama  Toboty  zostanie  udzielona  na  piśmie.  Po  części 
odpowiedź udzielona została w informacji Wójta o jego pracy w okresie między sesjami.

Odpowiedź na zapytanie Pana Kazimierza Toboty
W sprawie wydania zezwolenia na wydobycie żwiru Wójt nic nie wie, ponieważ sprawy te 
leżą  w  gestii  Wójta  Gorochowicza.  Po  konsultacji  z  Panem  Gorochowiczem  sprawa  ta 
zostanie wyjaśniona i Pan radny otrzyma odpowiedź. Pan Wójt nie widzi żadnych przeszkód 
aby na wjeździe do żwirowni postawić szlaban.

Odpowiedź na zapytanie Pani Marii Boguszewskiej
Wójt nie odpowie na zapytanie Pani radnej na sesji, zrobi to w terminie późniejszym.

Odpowiedź na zapytanie Pani Olgi Pogrebniak
Pan Wójt  zapewnił,  że droga zostanie  naprawiona.  Nie jest  w stanie  wskazać terminu tej 
naprawy.

Odpowiedź na zapytanie Pana Jana Zduniewicza
W najbliższym czasie Wójt będzie rozmawiał z Dyrektorem Powiatowego Zarządu Dróg w 
sprawie położenia emulsji na ulicy Brzeskiej i wykonania chodnika do Przedmieścia. W dniu 
dzisiejszym Wójt nie potrafi wskazać terminu wykonania tych rzeczy. Chciałby, aby zostało 
to  zrobione  przed końcem sierpnia  z  racji  uroczystości  związanych  z obchodami  urodzin 
Województwa Podlaskiego.

Odpowiedź na zapytanie Pana Adama Toboty
1. Kopie  protokołu  z  inwentaryzacji  dokonanej  podczas  przejęcia  majątku  Pana 

Kazimierza  Szymańskiego  są  do  wglądu w referacie  Wójta  Gorochowicza.  Co do 
roweru  i  pozostałych  przedmiotów,  to  Wójt  nic  nie  wie  na  ten  temat.  Okien  w 
inwentaryzowanym  majątku  nie  było,  nie  jesteśmy w stanie  ustalić  ich  dostawcy. 
Zapewnił,  że  ani  on  ani  Wójt  Gorochowicz  nie  ma  żadnych  układów  z  Panem 
Cieślukiem.

2. Jeśli chodzi o rozwiązania dotyczące gospodarki nieczystościami płynnymi na terenie 
miejscowości,w których nie będzie kanalizacji  sanitarnej  to Osłowo, zdaniem Pana 
Wójta,  powinno  zostać  przyłączone  do  tej  kanalizacji.  Jeśli  chodzi  o  inne 
miejscowości  gminy,  to  rozwiązanie  prawdopodobnie  pójdzie  w  kierunku 
oczyszczalni przyzagrodowych. 

3. Sprawą segregacji  śmieci  zajmą  się  komisje  Rady kiedy będzie  omawiana  sprawa 
przekształcenia Zakładu Komunalnego.

4. Jeśli chodzi o przyznanie medalu, to Wójt nie składał wniosku o medal do ministra 
Sawickiego. Nie wie kto składał taki wniosek, takie wnioski opiniuje wojewoda. Pan 
Wójt  stwierdził,  że  jest  posiadaczem wielu ważnych  odznaczeń,  w tym Srebrnego 
Krzyża Zasługi nadanego przez Prezydenta RP.
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Do punktu 11.

Pan Władysław Stankiewicz – sołtys wsi Mielnik
Pan sołtys poinformował, że prom w Mielniku funkcjonuje, o zasady jego funkcjonowania 
należy pytać Pana Wójta.
Pan Stankiewicz opowiedział o swoich przejściach związanych z odkrzaczeniem dużej działki 
nabytej z PFZ. Wójt Gorochowicz wydał decyzję pozytywną na odkrzaczenie, obwarowaną 
jednak czasem wykonania tego zabiegu - od 16 października do końca lutego, czyli w okresie 
kiedy  nie  ma  ptasich  gniazd  na  drzewach.  Pan  Stankiewicz  usiłował  przekonać  Wójta 
Gorochowicza, że obwarowanie to nie wynika z przepisów prawa, jednak nie przyniosło to 
żadnego  rezultatu.  Nie  zgadzając  się  z  tą  decyzją  Pan  Stankiewicz  odwołał  się  do 
Samorządowego  Kolegium  Odwoławczego  w  Białymstoku.  Kolegium  uchyliło  decyzję  i 
przekazało  ją Wójtowi Gminy do ponownego rozpatrzenia.  W uzasadnieniu wskazano,  że 
decyzja i postępowanie wyjaśniające rażąco naruszają prawo. Błędnie wskazano ograniczenie 
dla  wycinki  drzew  ze  względu  na  okres  lęgowy  ptaków.  Ustawa,  w  przepisach  art.83 
regulujących  zasady  wydawania  zezwoleń  na  usuwanie  drzew,  nie  uzależnia  terminu 
dokonywania wycinki od okresu lęgowego ptaków.
Pan Stankiewicz podważył kompetencje urzędników wydających takie decyzje, zapytał czy 
ponoszą oni za nie odpowiedzialność? Czy takich decyzji krzywdzących rolników wydano 
więcej? Czy radni chcieliby zainteresować się tematem odwołań od decyzji i ilością decyzji 
uchylonych prze organ nadzoru?

Pan Wójt Gminy
Poinformował, że w roku ubiegłym sam otrzymał taką decyzję, zawarte w niej obostrzenia 
dotyczące terminu wycinki drzew wydały się oczywiste i logiczne. W treści każdej decyzji 
jest  pouczenie  o  możliwości  odwołania  się  i  jeśli  ktoś  się  z  nią  nie  zgadza,  może  z  tej 
możliwości skorzystać. 

Pan Adam Tobota
Stwierdził, że nie chodzi o to aby komuś zarzucać błędy, ponieważ błędy zdarza się popełniać 
wszystkim. Pan sołtys i przynajmniej część radnych chciałoby jednak usłyszeć od Pana Wójta 
stwierdzenie  –  tak,  zdarzyła  nam  się  taka  pomyłka,  przyłożymy  więcej  wagi,  będziemy 
bardziej się starać. 

Pan Wójt zapewnił,  że porozmawia z Wójtem Gorochowiczem i zrobi wszystko aby było 
lepiej. Jeśli Wójt Gorochowicz wykazałby złośliwość wobec Pana Stankiewicza, byłoby to 
naganne. 

Pan Stefan Troc
Stwierdził, że urzędnik działa w oparciu o przepisy prawne i nie może być z jego strony 
żadnych złośliwości. W sentencji decyzji może być wyłącznie tylko to, co jest w podstawie 
prawnej. Jeśli w podstawie prawnej nie było wskazane, że są jakieś ograniczenia, nie mogło 
się to znaleźć w uzasadnieniu decyzji. Jeśli decyzja została uchylona, to oznacza, że zawierała 
błędy w uzasadnieniu.
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Pan Wacław Malon
1. Zapytał o transport zboża dla powodzian, rolnicy z Sutna chcieliby przekazać zboże 

dla osób które ucierpiały w powodzi.
2. Kiedy zostanie  położony asfalt  na drodze Mętniance (300-400m).  Po każdej  burzy 

ziemia z tej drogi spływa na asfalt na głównej drodze przez wieś.
3. Należy położyć 10 m asfaltu lub emulsji na drodze na przeciw Pana Henryka Hoduna, 

jest tam duża wyrwa. Zbierająca się tam woda niszczy chodnik przy drodze.
4. Jak wygląda realizacja funduszu sołeckiego? Czy fundusz nie wykorzystany w danym 

roku  przechodzi  na  rok  następny?  Kiedy  zaplanowane  w  Sutnie  prace  zostaną 
wykonane?

Pan Wójt Gminy
1. Sprawa pomocy powodzianom była omawiana na czerwcowej sesji Rady Gminy. Do 

4 lipca br. wszyscy sołtysi mieli dać informację ile zboża z danej wsi rolnicy będą 
mogli  przekazać  na  pomoc  powodzianom.  Zdecydowana  większość  sołtysów 
przekazała  takie  informacje,  część  zadeklarowała,  że  zboże  przekaże  dopiero  po 
żniwach. W sprawie tej należy kontaktować się z Panią Iwoną Paździorą – Patkowską.
Pan  Wójt  poinformował,  że  gościliśmy  w  naszej  gminie  delegację  z  Nowego  
Korczyna, na ręce Pana Wójta przekazano Radzie Gminy podziękowanie za udzieloną 
pomoc finansową.

2. W roku bieżącym nie przewiduje się położenia nawierzchni asfaltowej na Mętniance. 
Należy  znaleźć  jakiś  sposób  rozwiązania  kwestii  piachu  napływającego  na  drogę 
powiatową. Na dzisiaj Pan Wójt nie potrafi takiego wskazać.

3. Wyrwa na drodze przy Panu Hodunie zostanie sprawdzona.
4. Fundusz  sołecki  nie  przechodzi  na  rok  następny,  kilkakrotnie  o  tym  mówiono 

sołtysom.  Sołtysi  powinni  zabiegać  o  realizację  zadań  zapisanych  we wniosku do 
funduszu sołeckiego, bo wiele zależy od ich zaangażowania.

Pani Barbara Terpiłowska
Zapytała Pana Przewodniczącego Rady czy otrzymał skargę od Pani Arbaczewskiej i czy z 
treścią skargi zostali zapoznani wszyscy radni.

Pan Przewodniczący Rady
Odpowiedział,  że skargę otrzymał,  nie przekazywał jej radnym, ponieważ uznał, że skargę 
otrzymali  również inni radni. Jeśli tak się nie stało, to skargę skseruje i przekaże radnym. 
Wyraził wątpliwość czy rozstrzyganie tej skargi mieści się w kompetencji Rady Gminy.

Pan Sekretarz Gminy
Stwierdził,  że  nie  zna  treści  tej  skargi,  ale  jeśli  jest  to  skarga  na  kierownika  jednostki 
organizacyjnej gminy, to Rada ma kompetencje do jej rozpatrzenia.

Pan Jan Zduniewicz
Zwrócił  się  z  zapytaniem  do  Przewodniczącego  Rady  czy  czytając  treść  pisma  od  Pani 
Arbaczewskiej uznał, że to jest skarga złożona do Rady. Jeśli jest to skarga, to Rada powinna 
się  z nią  zapoznać.  Sprawę należało  zlecić  Komisji  Rewizyjnej  do zbadania,  bo taka  jest 
procedura  załatwiania  skarg kierowanych  do Rady Gminy.  Nie można  tego tak  zostawić, 
trzeba to wyjaśnić.
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Pan Przewodniczący Rady
Wyjaśnił, że był przekonany, że Pani Arbaczewska osobiście przekazała pismo do wszystkich 
radnych.  Z  treści  pisma  nie  odniósł  wrażenia,  że  jest  to  skarga.  Jeśli  intencją  Pani 
Arbaczewskiej było złożenie skargi, powinna ją dostarczyć przez sekretariat Urzędu Gminy. 
Pan Przewodniczący otrzymał to pismo w swojej pracy w Starostwie Powiatowym, stąd był 
pewien,  że  w  ten  sposób  Pani  Arbaczewska  zapoznała  z  jego  treścią  innych  radnych. 
Zapewnił, że po sesji przekaże kserokopię pisma dla radnych.

Pan Wójt Gminy
Wszystkie  pisma skierowane do przewodniczącego i  rady powinny iść drogą wskazaną w 
instrukcji kancelaryjnej. To jest dokument obowiązujący wszystkie urzędy w Polsce.

Pani Barbara Terpiłowska
Stwierdziła, że zna treść tej skargi, padają w niej zarzuty, są wymienione nazwiska i sprawa ta 
nie  może  pozostać  bez  rozpatrzenia.  Może  należy  pouczyć  Panią  Arbaczewską  o  trybie 
składania takich pism.

Pan Wiesław Piotrowski – sołtys wsi Mętna
1. Nowa droga do Wilanowa zostanie zniszczona przez samochody transportujące przez 

12 godzin na dobę żwir na budowę innej drogi. Należy ograniczyć na tej drodze ruch 
ciężkich samochodów.

2. Przywrócić  przynajmniej,  raz  w  tygodniu  kursowanie  autobusu,  tak,  aby  ludzie  z 
Wilanowa, Tokar i Mętnej mieli możliwość dojechania do lekarza i powrotu do domu.

3. Co ze świetlicą w Mętnej?

Pan Wójt Gminy
1. Wójt  również  jest  przekonany  o  konieczności  ustawienia  na  tej  drodze  znaków 

ograniczających  dopuszczalny ciężar  samochodów.  Podjęte  zostaną  działania  w tej 
sprawie.

2. Temat kursowania autobusów będzie dyskutowany na komisjach, dotyczyć to będzie 
kursowania autobusów w całej gminie.

3. W budżecie na rok 2010 są zaplanowane środki na świetlicę w Mętnej, wszystkich 
prac przy świetlicach wiejskich nie da się zrobić na raz.

Pani Halina Mirowska - Kierownik GOPS poinformowała radnych o przebiegu realizacji 
uchwały w sprawie pomocy lekowej. Wpłynęło 15 wniosków o pomoc, 2 wnioski załatwiono 
negatywnie  ponieważ  wydatki  na  leki  nie  przekroczyły  5  %  dochodów,  13  wniosków 
załatwiono pozytywnie. Kwota pomocy wyniosła 1370 zł., jeden zasiłek przyznano w kwocie 
powyżej  200 zł.,  4 zasiłki  powyżej  100 zł.,  pozostałe  zasiłki  osiągnęły kwoty do 100 zł. 
Najniższy zasiłek wyniósł 30 zł., przeciętna kwota zasiłku – 102 zł.

Pan Jarosław Szymański – funkcjonariusz Straży Granicznej
Zasugerował, aby o fakcie ustawienia na drodze do Wilanowa znaków ograniczających ciężar 
samochodów powiadomić Inspekcję Transportu Drogowego. Inspektorzy ITD mają sprzęt do 
kontroli wagi pojazdów, policja nie dysponuje takim sprzętem.
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Pan  Sekretarz  Gminy zaapelował  do  zebranych  o  pomoc  w  organizacji  muzeum.  Pani 
Kierownik Biblioteki Gminnej zbiera eksponaty do tworzącego się muzeum. Wszyscy, którzy 
posiadają stare przedmioty, proszeni są o ich nieodpłatne przekazanie. We wrześniu przyjadą 
etnolodzy  z  Uniwersytetu  Warszawskiego  porządkować  i  katalogować  eksponaty.  Urząd 
Gminy  zapewni  transport  tych  eksponatów.  Poprosił  o  rozpowszechnienie  tej  informacji 
wśród mieszkańców gminy.

Do punktu 12.

Wobec wyczerpania porządku obrad XXXIV sesji Rady Gminy Pan Przewodniczący 
Rady podziękował radnym i gościom za udział w sesji i zamknął jej posiedzenie.

Protokołowała:
Elżbieta Szymańska
                                                                                                    Przewodniczący Rady

                                                                                                           Stefan Troc
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